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Текст:  Мирјана Шодић

Идућег мјесеца одређе-
не намирнице грађани ће 
плаћати по знатно нижим 
цијенама. Ријеч је о настав-
ку кампање “Друштвено 
одговорни”, која окупља 
произвођаче, добављаче и 
трговачке ланце, тако да ће 
одређени производи бити 
пласирани без произвођач-
ке и трговачке марже.  

Министар трговине и туриз-
ма Републике Српске Денис 
Шулић за «Мондо» је рекао 
да већ постоји 20 производа 
који ће од 9. октобра бити 
снижени.
“На неким производима про-
дајна маржа је била 1,20, 
а сада ће бити 0,79 КМ. За 
паштету је била 1,17 а сада 
ће бити 0,58 КМ. Она зависи 

од производа до производа. 
Појефтињење се креће од 
0,20 фенинга до марку или 
марку и по. Зависи и од ко-
личине производа», рекао је 

он.
На списку снижених произ-
вода у Српској ће се наћи ти-
ролска кобасица, мајонеза, 
зачини, пилећа паштета, као 

и детерџенти за суђе одређе-
них произвођача.
“Сигуран сам да можемо оче-
кивати још више од тог броја 
производа који ће бити сни-
жени. Поред месопрерађи-
вача, преговарамо и са про-
извођачима конзервираног 
поврћа и млијека. Фокусира-
ли смо се на оне намирнице 
које су свакодневно у потро-
шачкој корпи. Преговарамо 
и са пекарима да видимо на 
који начин можемо утицати 
и на снижење цијене хљеба”, 
рекао је Шулић.
Из ресорног министарства 
истичу да ће на улазу у сваки 
тржни центар бити видљи-
во гдје стоје производи из 
кампање “Друштвено одго-
ворни”. Маркети који су се 
међу првима придружили 
кампањи су “Зоки комерц”, 
“Оногошт”, “Тржница”, “Ђу-

рић”, “Кошут”, “Фрукта Трејд”, 
“Центрум Трејд”, маркети 
“Теа”, “Зворничанка”, “Пау-
ер”. Након њих, придружили 
су се “Тропик”, “Бинго”, “Ро-
бот” и “Инекс”.
Просјечна плата у Републици 
Српској покрива половину 
потрошачке корпе. То довољ-
но говори о куповној моћи 
грађана, који осим за храну, 
више новца издвајају и за 
гориво, чија цијена је ових 
дана достигла три марке.
“Просјечна плата у Српској 
може да покрије 50 одсто 
потреба четворочлане поро-
дице. Када само погледате 
цијене намирница, јасно вам 
је да храна чини 50 одсто 
трошкова једне четворочла-
не породице”, навео је Зоран 
Павловић, економски анали-
тичар. 

ОД ОКТОБРА ОДРЕЂЕНЕ НАМИРНИЦЕ ПО СНИЖЕНИМ ЦИЈЕНАМА

Илустрација /Mondo.ba/

Текст:  КВ

На сједници ГрО СНСД-а Приједор 
Слободан Јавор, актуелни градо-
начелник Приједора, једногласно 
је изабран за новог предсједника 
партије. Из приједорског СНСД-а са-
општили су да су сједници присуст-
вовали предсједници свих мјесних 
одбора и да је јединствено пружена 
подршка новоизабраном предсјед-
нику ГрО СНСД Приједор, који је био 
једини кандидат за ову функцију. 
“Најјача и најмногољуднија поли-
тичка партија у Приједору уз коали-
ционе партнере и људе добре воље 
који желе просперитет свом граду, 
наставља пут раста и развоја поли-
тике, која има јединство, визију и 
резултате рада”, саопштили су из 
овог одбора.
 Подсјећамо, приједорски ГрО одр-
жао је сједницу на којој је биран 
нови предсједник након што је Дра-
гослав Кабић поднио оставку на ту 
дужност. Сједница је сазвана на 
захтјев више од двије трећине чла-
нова Градског одбора.

ЈАВОР ИЗАБРАН ЗА 
ПРЕДСЈЕДНИКА ГрО 
СНСД-а ПРИЈЕДОР

Текст:  Бранка Дакић

Гласовима већине одборника, ус-
војен је Нацрт ребаланса буџета 
града Приједора за ову годину, у 
износу од 82.357. 600 КМ, што је 
за око два и по милиона марака 
више у односу на усвојени буџет. 

Планирани буџетски приходи већи 
су за 1,4 одсто, а расходи за око 
два одсто, док су планиране суб-
венције веће за око 15 одсто. Јавна 
расправа о предложеном ребалан-
су биће одржана онлајн, од 2. до 9. 
октобра. 
„Повећање реалног пореског при-
хода било је по основу пореза на 
лична примања, па смо повећали 

приходе на неких 780.000 КМ. Има-
ли смо знатно смањење прихода 
од ПДВ-а за 900.000 КМ, однос-
но 2,8 одсто. Овакав нацрт биће 
упућен на јавну расправу, а јавна 
расправа биће одржана од 2. до 9. 
октобра“, рекла је Маја Кунић, на-
челник Одјељења за финансије гра-
да Приједора.
Највише средстава из градског 
буџета издваја се за плате и то око 
25 милиона марака, што је готово 
половина буџета, истакао је Ранко 
Смиљанић, самостални одборник у 
Скупштини града Приједора. Каже 
да је за бригу број нереализованих 
пројеката, за која су раније обез-
бијеђена средства.
„Прошле године имали смо 

4.600.000 КМ нереализованих кре-
дита, а ове године смо дошли на 
3.200.000 КМ, које смо ми обез-
биједили, а из неког разлога ни-
смо завршили процедуру или чак 
нисмо ни расписали тендер, а да 
не говоримо о намјенским средст-
вима, која по буџету или по Закону 
морамо намјенски искористити, а 
ми их не трошимо, јер немамо про-
грама. Већи проблем су средства 
која имамо, а не користимо их. То 
нам је кључно за развој“, додао је 
Смиљанић. 
Одборници локалног парламента 
усвојили су приједлоге предузећа 
„Водовод“, „Комуналне услуге“ и 
„Топлана“ о повећању цијена услу-
га.

УСВОЈЕН НАЦРТ РЕБАЛАНСА БУЏЕТА
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Текст:  Гордана Каурин

У Ракелићима је одржан 
традиционални сусрет бо-
раца Четвртог батаљона 
43. приједорске мотори-
зоване бригаде. Служен 
је парастос за погинуле 
борце, а бројне делега-
ције положиле су вијенце 
испред Спомен-плоче. 
Некадашњи саборци при-
сјећали су се ратног пута 
ове јединице. Један од њих 
је и Рајко Суртов, који је 
рекао да се окупљају сваке 
године на истом мјесту и 
евоцирају ратне успомене.
„Има доста бораца који 
долазе. Драго нам је кад се 

сретнемо и попричамо о 
временима када смо бра-
нили Републику Српску“, 
рекао је Суртов.
Бивши командант овог 
батаљона, пуковник Бори-
слав Бојић, истакао је да је 
поносан што је имао при-
лику да командује овим 
храбрим људима.
„Ова јединица је прошла 
цијелу Републику Српску. 
Нисмо изгубили ниједан 
педаљ земље. Подијелили 
смо судбину са својим на-
родом, исцртали границе 
Републике Српске и њене 
границе не да постоје, 
него ми тачно знамо гдје 
су оне постављене. Чврсто 

су утемељене прије све-
га људима, који су били 
припадници Војске Репу-
блике Српске, која је била 
најбоља и најснажнија 
војска која постоји“, казао 
је Бојић.
У редовима овог чуве-
ног батаљона било је око 
2.300 бораца. Прошли су 
сва ратишта у Одбрамбе-
но-отаџбинском рату. Њих 
36  уградило је животе у 
темеље Републике Српске, 
а рањена су 163 борца. У 
Средњој Марићкој исти 
дан је служен парастос, по-
ложени вијенци и прислу-
жене свијеће за 26 погину-
лих бораца овог краја. 

Текст:  Гордана Каурин

На вањском дијелу Град-
ске тржнице урађена је 
нова надстрешница која 
је обрадовала и купце и 
закупце.
Убрзо ће се радити и рас-
вјета, како би током зим-
ских мјесеци продавци 
имали што боље услове за 
рад. Продавци кажу да су 
задовољни. Један од њих, 
Милан Кантар, истиче да 
су у протекле двије годи-
не радили у веома тешким 
условима. 
„Стару надстрешницу је 
оштетило олујно неврије-
ме и буквално нам је киша 
падала за врат. Како нама, 
тако и купцима. Сада изгле-
да одлично“, каже Кантар.
Радове је изводила грађе-
винска оператива преду-
зећа „Комуналне услуге“ 
ад Приједор. Директор Да-
либор Грабеж истиче да су 
добили посао на тендеру 
који је расписала Градска 
управа, а вриједност радо-
ва износи 15.186 КМ.
„Надам се да смо квали-
тетно одрадили посао, а 
битно је и да су радови 

завршени у предвиђеном 
року. Надам се да је Градс-
ка тржница овим пуно тога 
ријешила, као и сам Град. 
Задовољни су и закупци 
штандова, који овдје про-
воде много времена“, ре-
као је Грабеж.
Нове радове, односно 
електрификацију над-
стрешнице, најавио је ди-
ректор Градске тржнице 
Дарко Згоњанин. Он каже 
да закупци коначно могу 
одахнути и радити без ика-
квих сметњи.
„Ово је био захтјеван проје-
кат и веома је квалитетно 
урађен. Већ од сљедеће 

седмице крећемо у елек-
трификацију овог дијела 
надстрешнице, како бис-
мо у зимским данима који 
долазе и када брзо пада 
мрак, омогућили закупци-
ма да раде што дуже. Сље-
деће године ћемо, у дого-
вору са Градском управом, 
видјети шта су приоритети 
и на чему ћемо радити“, 
рекао је Згоњанин.
Градска тржница има од 
тридесет до педесет заку-
паца, у зависности од сезо-
не. Дневно изнајмљивање 
штанда кошта шест КМ, 
док на мјесечном нивоу 
износи 100 КМ.

ОБИЉЕЖEНА ГОДИШЊИЦА ФОРМИРАЊА 
ЧЕТВРТОГ БАТАЉОНА 43. ПМБ

Текст:  Бранка Дакић

У оквиру пројекта “100 нај-
већих у Босни и Херцеговини и 
региону”, који проводе Послов-
не новине, приједорска фирма 
“Аустронет” освојила је прво 
мјесто. Ово признање им је од 
великог значаја, али је и вели-
ка одговорност. Власник преду-
зећа, Енес Кахримановић, тврди 
да награду није очекивао.
“Свака награда првог мјеста је 
обавеза да радимо на себи и на 
фирми, да би оправдали повје-
рење које смо добили. Награда 
није дошла сама по себи. Ми 
предајемо АПИФ-у завршне ра-
чуне и онда се види колико је ко 
јак и колико је ко напредовао”, 
додао је он.
Најбољи показатељ квалитета 
пословања сваког предузећа су 
задовољни радници. У “Аустро-
нету” то јесу.
“Ја сам презадовољна, мени 
нема боље фирме, радимо осам 

радних сати, субота и недјеља су 
слободне, плата редовна”, каже 
Асима Арнаутовић, вођа смјене 
у “Аустронету”.
Тренутни пословни амбијент у 
БиХ, али и у Европи, Кахрима-
новић оцјењује као изузетно 
тежак. Кризу је проузроковала 
епидемија вируса корона, а на-
кон тога и сукоб између Русије и 
Украјине.
“Јако пуно фирми у цијелој Ев-
ропској унији и свијету има про-
блем око набавке материјала, 
око радне снаге. Дешава се да се 
враћа јако велики број фирми, 
које су у Европској унији и које су 
имале представништва у Кини. 
Кина више није интересантна. Ја 
знам то по својим купцима. Кина 
није интересантна по цијени, по 
квалитету, али ни по роковима 
испоруке”, истакао је он.
Све ово доводи до још већег 
одлива радника, сматра Кахри-
мановић. У фирми “Аустронет” 
тренутно је 150 запослених. 

ГРАДСКА ТРЖНИЦА - УЗ НОВУ 
НАДСТРЕШНИЦУ, УСКОРО И РАСВЈЕТА

“АУСТРОНЕТ” ПРВИ МЕЂУ “АУСТРОНЕТ” ПРВИ МЕЂУ 
100 НАЈБОЉИХ У БиХ100 НАЈБОЉИХ У БиХ

Текст:  prijedorgrad.org

Начелница Одјељења за финан-
сије Маја Кунић присуствовала 
је обиљежавању десет година 
БФЦ-а као значајног показатеља 
уређеног система у области по-
вољног пословног амбијента 
за инвестиције. Град Приједор 
обиљежио је исто толико година 
учешћа у процесу као град пио-
нир, будући да је овај сертифи-
кат добио међу првим локалним 
заједницама у Републици Ср-
пској, тачније још 2013. године. 
Догађај је организовала При-
вредна комора Републике Ср-
пске у Бања Луци, уз промови-
сање нове двије општине које 
су се прикључиле БФЦ сертифи-
кованим локалним јединицама 
/Србац и Станари/. Начелни-

ца Кунић присуствовала је, по 
овлашћењу градоначелника, 
и потписивању уговора о но-
вој, четвртој ресертификацији 
која подразумијева процес 
којим ће Приједор оснажити 
администрацију и оспособити 
партнерске установе и инсти-
туције да креирају још напред-
није услове развоја привреде 
и повољнијих механизама за 
развој рада постојећим инве-
ститорима, а тиме и отворен 
простор за нове инвестиције. 
Нова едиција БФЦ-а, као скуп 
захтјева које град треба да ис-
пуни, потпуно је прилагођена 
развоју и свим вриједностима 
које локалне јединице могу ко-
ристити као конкурентску пред-
ност.

ГРАД ПРИЈЕДОР У ЧЕТВРТОЈ 
РЕСЕРТИФИКАЦИЈИ БФЦ ПЕЧАТА
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Текст:  Зоран Совиљ

Штa je, у нajкрaћeм, суш-
тинa рoмaнa “Кaд ђaвoли 
пoлeтe”?
- Рoмaн гoвoри o бoгaтoм 
Aмeрикaнцу кojи усвaja ср-
пскoг дjeчaкa из дoмa зa 
нeзбринуту дjeцу. Нoви дoм 
je у пoчeтку зa дjeчaкa биo 
нeкa врстa рaja, дa би сe кaс-
ниje њeгoв сaн срушиo кaдa 
je крeнулo злoстaвљaњe. 
Рoмaн је мeтaфoрa зa глoбaл-
нo нaсиљe у кoмe дaнaс жи-
вимo, кoje мoждa ниje вeћe 
нeгo штo je билo у рaниjим 
врeмeнимa, aли je сигурнo 
пoпрaћeнo дaлeкo вишим 
нивooм хипoкризиje нeгo 
игдje и лaжи кoje нaм сe 
нaмeћу синхрoнизoвaнoм 
aкциjoм штo прeкo тaблoидa, 
друштвeних мрeжa, штo 
прeкo дјeлoвaњa нeвлaдиних 
oргaнизaциja. Акo нe вишe 
изрaбљивaни нeгo икaдa, 
у свaкoм случajу вишe смо 
идиoтизoвaни нeкo икaд.

Кoликo књижeвнoст и књи-
жeвници утичу нa ствaр-
нoст, билo дa je ствaрajу или 
миjeњajу?
- Никaд ниje утврђeнo тaчнo 
кaкo књижeвнoст утичe нa 
ствaрнoст, aли oчиглeднo ути-
чe нa нeкe пoсeбнe нaчинe, 
кoje ниje лaкo дeфинисaти, 
aли сaм сигурaн дa дa.

Кaкo je нaстao рoмaн “Кaд 
ђaвoли пoлeтe”, кojoм 
идejoм и мaштoм?
- У мoмeнту кaдa сам пoчeo 
дa пишeм рoмaн „Кaд ђaвo-
ли пoлeтe“, биo сам измeђу 
двa рукoписa кoje сaм пoчeo 
у рaзличитим пeриoдимa. 
Jeдaн oд њих сaм мoрao дa 
oстaвим дa сe, кaкo кaжу, 
„укисeли“, a други сaм рaдиo. 

Meђутим, кaдa сaм дoшao 
нa идejу дa пишeм „Ђaвoлe“, 
биo сaм сигурaн дa трeбa 
дa oстaвим тa двa рoмaнa 
зa кaсниje и дa oвo трeбa дa 
пoчнeм oдмaх. Кoнкрeтaн 
пoвoд ми je биo двoструки 
aршин у трeтирaњу нeкoликo 
сeксуaлних aфeрa у Србиjи 

Кojи су тo двoструки aрши-
ни?
- У двa случaja гдje су мушкaр-
ци oптужeни зa злoстaвљaњe 
жeнa, кoмплeтнa jaвнoст 
и свe њихoвe кoлeгe су их 
истoг мoмeнтa oсудили бeз 
икaквих дoкaзa и суђeњa. 
Кaда je jeдaн трeћи кoлeгa 
oптужeн зa хoмoсeксуaлнo 
злoстaвљaњe, сви ти исти 
су, aутoмaтски и бeз суђeњa, 
стaли у њeгoву oдбрaну. To 
гoвoри o тoмe o чeму причам, 
дa нaс идиoтизуjу и дa je oнo 
штo je у oдрeђeнoм мoмeнту 
пoпулaрнo, присутнo свудa 
у jaвнoсти, дoк се oнo штo 
ниje, гурa пoд тeпих, дa би сe 
извуклo jeднoг дaнa кaд дoђe 
нa рeд. Дoк нe дoђe нa рeд, 
пoтрeбнo je нa тo укaзивaти. 
Друштвeнe мрeжe чeстo нa-
зивajу грoбaримa нoвинaрст-
вa и oбрaзoвнoг систeмa.

Кoлики утицaj или смeтњу 
имajу нa књижeвнoст?
- Moждa чaк нajмaњe смeтajу 
књижeвнoсти oд свeгa штo 
стe нaвeли, пa мoгу чaк дa 
буду и инспирaциja зa књи-
жeвнoст. A дa су штeтне, 
штeтне су ужaснo, jeр ту тa 
дeмoкрaтизaциja кojу друшт-
вeнe мрeжe подрaзумијeвajу, 
дoвoди дo свoje супрoтнoсти 
и дo тoгa дa ријeч нajвeћeг 
идиoтa и нajвeћeг гeниja 
имa пoтпунo исту тeжину. 
Дoвoљнo je дa гeниje кaжe 
идиoту: “Ти си идиoт”, oн сe 

сaмим тим спустиo нa нивo 
тoг идиoтa, дoшao је нa њeгoв 
тeрeн и идиoт пoбјeђуje. 
Инaчe, убрзaнo тeхнoлoшкo 
смјeњивaњe нoвих oбрaзaцa 
нa друштвeним мрeжeмa 
диo је тoгa и пo мeни је oпaс-
но, нe зaтo штo сe пojaвљуje 
нeштo нoвo, jeр су сe увијeк 
пojaвљивaлe нoвe ствaри, 
нeгo збoг брзине кojoм сe 
ствaри мијeњajу. Мислим дa 
кoнтрoлa вишe нe пoстojи и 
дa ти влaдaри из сјeнкe кoли-
кo их имa, чaк и кaд би хтјe-
ли, нe мoгу ни дa прeдвидe 
ни дa прaтe штa сe дeшaвa. 
Мислим дa je вoз oстao бeз 
мaшинoвoђe и нeкa нaм je 
Бoг у пoмoћи.

Кoликo су рaдњoм, пoрукoм, 
мeтaфoрoм и судбинoм 
пoвeзaни вaши рoмaни 
“Пoслeдњa шaнсa”, “Сaдр-
жaj шупљинe”, “Фeликс”, 
“Toп je биo врeo”, “Сибир”, 
“Кaинoв oжиљaк”, “Oсaмa” 
и “Нeмaњићи”? 
- Хтиo или нe хтиo, свe штo 
пишe jeдaн чoвјeк, пoвeзaнo 
је нa нeки нaчин. У мoм слу-
чajу нa тeмaтскoм плaну су 
пoвeзaни „Toп je биo врeo“ 
и „Oсaмa“ ,a нa суштинскoм 
плaну „Toп je биo врeo“ и „Кaд 
ђaвoли пoлeтe“ нa jeднoм 
дубљeм нивoу. Штo сe тичe 
„Кaинoвoг oжиљкa“, oн имa 
нeку кoнeкциjу сa „Oсaмoм“ 

збoг личнoсти Ивe Aндрићa 
кojи je у „Кaинoвoм oжиљку“ 
глaвни jунaк, кao и личнo-
сти измaштaнoг гeстaпoвцa 
пoријeклoм из Бoснe кojи 
сe ту пojaвљуje, a имa вeзу 
сa романом „Oсaма“ кojи je 
нaстao кao пoкушaj oдгoвoрa 
штa je тo „Прoклeтa aвлиja“ у 
21. вијeку.

Хoћeмo ли нeкaд из вaшeг 
пeрa прoчитaти и рoмaн 
“Кaд aнђeли пoлeтe”?
- Tрeнутнo пишeм jeдну књи-
гу пoeзиje, o кojoj нe бих 
joш дa изнoсим дeтaљe, oнa 
сe нeћe звaти „Кaд aнђeли 
пoлeтe“, aли ћe имaти oтпри-
ликe тaj смисao.

Влaдимир Кeцмaнoвић, књижeвник

СВИJET У КOJEM 
ЖИВИMO JE ГЛOБAЛНO 

ЗЛOСTAВЉAЊE
Влaдимир Кeцмaнoвић дo сaдa је oбjaвиo вишe 
рoмaнa чији нaслoви шaљу дoвoљнo jaсну пoруку o 
чeму сe рaди и кojи су путeви у књизи: “Пoслeдњa 
шaнсa”, “Сaдржaj шупљинe”, “Фeликс”, “Toп je 
биo врeo”, “Сибир”, “Кaинoв oжиљaк”, “Oсaмa” 
и “Нeмaњићи”. Нajнoвиjи рoмaн “Кaд ђaвoли 
пoлeтe”, прoмoвисao je у Приjeдoру, поводом 
60 година Народне библиотеке  "Ћирило и Ме-
тодије". 
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Текст:  Ведрана Нишевић

У свијету је, посљедњих неко-
лико година, дошло до пора-
ста случајева  кратковидости. 
Узрок томе је развој савреме-
не технологије и прекомјерно 
кориштење мобилних теле-
фона и осталих дигиталних 
уређаја. Психолози и офтал-
молози поручују да се врије-
ме проведено уз мобилне 
телефоне мора ограничити, 
нарочито код дјеце. 
Из куће више не излазимо 
без мобилних телефона, а то 
се посебно односи на младе. 
Немогуће је избјећи контакт 

са савременом технологијом, 
али то треба свести на разум-
ну мјеру, сматрају психолози. 
Осим што овисност о мобил-
ном утиче на вид, негативно 
се одражава и на развој кому-
никативних способности. 
‘’Сви садржаји мимо мобил-
них телефона, постају мање 
битни. Дјеца често кажу да 
су им ти садржаји досадни. 
Што су више крај мобилних 
уређаја и видео-игрица, мање 
су у социјалном контакту. Тако 
да можемо закључити да на 
пољу емоционалног развоја 
осјећамо одређене проблеме, 
јер ако нема контакта, нема ни 

комуникације’’, рекла је психо-
лог Зорица Раилић Перић.
Посљедњих неколико година, 
у свијету је све више кратко-
видих особа. Посљедица свега 
тога су управо мобилни теле-
фони, таблети и остали диги-
тални уређаји. Офталмолози 
су мишљења да се вријеме 
проведено за овим уређајима 
мора ограничити, нарочито 
код најмлађих. 
‘’Дјеца до три године не треба 
да користе мобилни телефон 
и гледају на близину, док она 
узраста од три до шест годи-
на, могу да користе у конти-
нуитету мобилни телефон или 
таблет од пола сата до сат, у 
смислу да гледају цртиће, а 
дјеци од шест до 12 година да 
се то ограничи на сат или два 
у континуитету’’, истакла је оф-
талмолог Нада Лукић. 
Прекомјерно кориштење мо-
билног телефона код школа-
раца доводи до лоше концен-
трације на настави. Због тога 
су психолози и офталмолози 
поручили родитељима да на 
вријеме реагују и ограниче 
дјеци кориштење дигиталних 
уређаја.

Текст:  Мирјана Шодић

Доктор Слободан Ћалић, 
један од најбољих ин-
тервентних кардиолога 
у Норвешкој, боравио је 
у радној посјети прије-
дорској болници, гдје је 
одржао предавање из 
ове области. Са младим 
тимом љекара у ангио-
сали, успјешно је обавио 
неколико комплексних 
интервенција зачепљења 
артерија. 
“Одржао сам предавање о 
такозваном ЦТ-у и најсав-
ременијим методама за 
отварање артерија које су 
100 одсто зачепљене дуже 
вријеме. Ријеч је о ужој 

специјализацији у оквиру 
интервентне кардиоло-
гије, ја се бавим тиме већ 
осам година”, рекао је др 
Ћалић. 
Ово је велики успјех за 
болницу у којој је прошле 
године са радом почела 
ангио-сала, али и добра 
прилика за едукацију и 
размјену искустава са наје-
минентнијим стручњаци-
ма, поручују из ове здрав-
ствене установе. 
“Велику захвалност дугује-
мо доктору Ћалићу што је 
прихватио наш позив да 
дође у приједорску бол-
ницу. Усвојили смо нова 
знања и вјештине, и при-
једорска болница ће бити 

богатија за једно огромно 
искуство, што ће много 
значити нашим пацијенти-
ма”, истакао је др Јовица 
Бановић, интерниста-кар-
диолог. 
“Поносни смо што је нашу 
установу посјетио један од 
најбољих интервентних 
кардиолога у Норвешкој, 
који је родом са наших про-
стора. Ово је само почетак 
једне лијепе сарадње са 
нашим тимом љекара”, 
додао је Андрија Вукотић, 
директор Болнице “Др 
Младен Стојановић”. 
У ангио-сали приједорс-
ке болнице до сада је об-
ављено око 500 интервен-
ција. 

Текст:  Мирјана Шодић

Нови сој корона ви-
руса “Ерис” реги-
строван је у Србији. 
Иако још увијек није 
присутан у Републи-
ци Српској, свака-
ко ће бити, јер се 
лако преноси, кажу 
у Институту за јавно 
здравство Републи-
ке Српске. 
“Симптоми но-
вог соја се не 
р а з л и к у ј у 
од других 
респира -
т о р н и х 
в и р у с а , 
тако да је 
на основу 
клиничке 
слике за-
иста немо-
гуће рећи да 
ли се ради о 
овом соју, уопш-
те о корона вирусу 
или неком другом 
респираторном ви-
русу. То подразу-
мијева симптоме 
као што су цурење 
из носа, грлобоља, 
слабост, главобоља, 
малаксалост, док 
се код неких осо-
ба јављају кашаљ и 
температура, што 
знамо да су симпто-

ми било којег дру-
гог респираторног 
вируса”, истакла је 
Нина Родић Вукмир, 
начелник Службе 
за епидемиологију 
Института за јавно 
здравство Републи-
ке Српске. 
У Српској је стабил-

на епидемиолошка 
ситуација. Међу-
тим, то није разлог 
за опуштање, јер се 
почетком октобра 
може очекивати 
већи број обољелих 
од сезонске грипе и 
корона вируса, кажу 
у приједорском 
Дому здравља.

“Како се болест раз-
вија, тако се и пре-
носи. Ако нећемо 
да се преноси ре-
спираторна болест, 
онда пуно људи не 
треба да буде у ма-
лом простору. Ако 
је неко већ заражен, 
ако кашље и кише, 
било би добро да се 
не креће у маси. Да 

носи маску када 
крене не пре-

глед, да пере 
руке, да 

кише у ма-
рамице и 
да те ма-
р а м и ц е 
и маске 
које носи 
а д е к в а т -

но одложи 
у смеће”, 

истиче до-
ктор Земира 

Ахмић, специја-
листа породичне 
медицине у Дому 
здравља Приједор. 
Надлежни поручују 
да ће пратити епи-
демиолошку ситу-
ацију, те у вези с 
тим доносити мје-
ре и препоруке за 
грађанство и здрав-
ствене установе.

УГЛЕДНИ КАРДИОЛОГ СЛОБОДАН 
ЋАЛИЋ БОРАВИО У ПРИЈЕДОРУ

У СРПСКОЈ НИЈЕ ПОТВРЂЕН 
НОВИ СОЈ КОРОНА ВИРУСА

илустрација /Извор: fokus.ba /

ОГРАНИЧИТИ КОРИШТЕЊЕ 
ДИГИТАЛНИХ УРЕЂАЈА КОД ДЈЕЦЕ

Са предавања

Текст:  Гордана Каурин

Дом здравља Приједор 
набавио је из властитих 
средстава апарат за ди-
гитално три де снимање 
зуба, вриједан 72.000 
КМ, чиме је ова устано-
ва знатно побољшала 
стоматолошке услуге. Из 
Дома здравља кажу да 
набавком овог апарата 
настављају инвестицио-
ни циклус дигитализације 
рендген услуга који су за-
почели лани. Горан Анђић, 
начелник Службе за сто-
матологију Дома здравља 
Приједор, каже да је овом 
инвестицијом заокружена 

дигитализација рендгено-
лошких апарата за потре-
бе стоматологије. 
„Смањена је доза зра-
чења у односу на неке 
конвенционалне апарате 
и пацијенти имају већи 
комфор при снимању. 
Прецизнија је и јаснија 
слика, а самим тим и 
прецизнија дијагности-
ка од стране терапеута 
и бољи исход лијечења. 
Већи број структура које 
ће бити обухваћене овим 
савременим апаратом су 
један од значајних факто-
ра у дијагностици и самом 
лијечењу“, рекао је др Го-
ран Анђић. 

СТОМАТОЛОШКА СЛУЖБА 
БОГАТИЈА ЗА НОВИ АПАРАТ
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Текст:  Ведрана Нишевић

‘’Човјек је богат онолико 
колико језика зна’’, позната 
је пословица којом се воде 
и ученици Основне школе 
‘’Петар Кочић’’. Обиљежили 
су 26. септембар, европски 
дан језика, и показали да 
добро познају енглески и 
њемачки језик. 

‘’Припремили смо радиони-
це на којима су ученици, кроз 
забаву и дружење, могли да 
науче доста страних језика. 
Међутим, морамо да његује-
мо и свој матерњи језик’’, ре-
кла је Мила Чичић, ученица 
Основне школе ‘’Петар Ко-
чић’’.
Европски дан језика у овој 
школи обиљежава се дуги 

низ година. Циљ је да се ука-
же на важност познавања 
страних језика. 
‘’Некад смо то организовали 
у форми презентација, некад 
прављење паноа. Прошле 
године смо радили интерак-
тивне радионице и схватили 
смо да ту добијемо најбољи 
резултат. Свакако није једно-
ставно учити стране језике, 
а нарочито у земљи у којој 
се тај језик не говори. Дје-
ца су активна и мотивисана, 
доста их учи на часовима 
додатне наставе’’, истакла је 
Ивона Јанковић, наставница 
њемачког језика у Основној 
школи ‘’Петар Кочић’’.
Европски дан језика обиље-
жава се од 2001. године. 

Текст:  Гордана Каурин

Према Нацрту измјена Закона 
о угоститељству РС, који ће се 
наћи пред народним посла-
ницима крајем септембра, 
брише се одредба која пропи-
сује да конобар у хотелима и 
ресторанима мора да има од-

говарајућу стручну спрему или 
да посједује диплому преква-
лификације за тај посао. 
Угоститељске школе у којима 
се образују конобари, сма-
трају да би у најновијим из-
мјенама закона требало да 
буде задржана ставка према 
којој је за обављање тог по-

сла потребна дипло-
ма, јер би у супрот-
ном школовање 
тог кадра било 
обесмишљено. 
Директорица 
п р и ј е д о р с -
ке Угости-
тељско-еко-

номске школе Дражена 
Мршић рекла је за наш лист 
да су од ресорних мини-
старстава тражили да члан у 
којем стоји да као конобари 
могу радити искључиво рад-
ници са завршеном угости-
тељском школом, остане на 
снази. 
„Морамо заштитити струку 
коју школујемо, како се то 
занимање не би обезврије-
дило. Наша школа сада има 
комбиновано одјељење ко-
нобара и кувара. У крајњем 
случају, ако желимо уна-
пређивати сектор туризма и 
угоститељства, онда свакако 
морамо имати и адекватне 
кадрове“, навела је Мршиће-
ва.
Они који намјеравају радити 
као конобари, морају проћи 
одређену обуку, сматрају 
угоститељи. Кажу да су свјес-
ни да у њиховој професији 
има  нестручног кадра, али 
су због мањка радника при-
нуђени да запошљавају све 
који желе да раде, без обзи-
ра на стручност. Угоститељи, 
који су и дали приједлог за 
измјену члана Закона, истичу 
да ће, заједно са школама, 
настојати пронаћи најбоље 
рјешење. Да су се прописи 
до сада поштовали, тврде да 

би имали велике 
проблеме у по-

словању због 
н е д о с т а т к а 
с т р у ч н о г 
кадра. Го-
ран Дакић, 
п р е д с ј е д -
ник Удру-
жења уго-
с т и т е љ а 
П р и ј е -

д о р а , 

истиче да би било лијепо 
када би сви радили оно што 
су учили у школи.
„Свака бранша би, самим 
тим, била успјешнија. Међу-

тим, сви схватамо каква је 
ситуација и да не живимо у 
идеалном друштву, јер није 
ни у другим државама боље 
стање. Све се на крају своди 
на некакве преквалифика-
ције. Ми узимамо раднике 
са одређеним искуством. 
Имам и конобара са дипло-
мом конобара и осјети се ту 
разлика, али због мањка 

радника на тржишту, при-
нуђени смо да узимамо и 
оне који је немају и које 
морамо да обучавамо“, 
истиче Дакић.

УЧЕНИЦИ ОБИЉЕЖИЛИ ЕВРОПСКИ ДАН ЈЕЗИКА

ДА ЛИ ТАЦНУ МОЖЕ НОСИТИ СВАКО?

“Хорека”: ЗАКОН 
О УГОСТИТЕЉСТВУ 

КВАЛИТЕТНО 
РЈЕШЕЊЕ

Удружење послодаваца 
туризма и угоститељст-
ва “Хорека” Републи-
ке Српске саопштило је 
да подржава измјене у 
предложеном тексту За-
кона о угоститељству, 
чији је циљ спровођење 
потребних рјешења како 
би овај сектор могао да 
ради у законским окви-
рима и утиче искључиво 
на сузбијање сиве еконо-
мије, преноси СРНА. Из 
овог удружења су иста-
кли да су задовољни што 
је Министарство трговине 
и туризма као обрађи-
вач и предлагач измјена 
уважило њихове пријед-
логе и унијело их у текст 
закона, који представља 
квалитетно и добро кон-
ципирано законско рје-
шење, осим за оне који 
раде у сивој зони.

Дражена Мршић: заштитити струку
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Текст:  Ведрана Нишевић

Пољопривредно-прехрам-
бена школа примјер је обра-
зовне установе са добро 
организованом практичном 
наставом. Доказ томе су и 
ученици који похађају смјер 
пекар. Своје производе про-
дају у холу школе, а купују 
их не само ученици, него и 
остали грађани. 
Пите и разна пецива, само 
су дио онога што припремају 
ученици Пољопривредно-
прехрамбене школе у При-
једору који се школују за пе-
каре. Доста тога су научили, 
а неки од њих овим послом 
планирају да се баве по завр-
шетку средње школе. 
‘’То ме занима и волим ово 
занимање. Правим све што 
се прави у пекарама: буреке, 
пице и све остало. Профе-
сорица се труди да нам све 

објасни на најбољи могући 
начин’’, рекао је ученик Мар-
ко Грбић.
Процес прављења произво-
да исти је већ годинама. Оно 
што науче на почетку, кори-
сте до краја школовања, али 

и након тога, кажу ученици. 
‘’Правимо слана и слатка пе-
цива. Некада знамо направи-
ти и пар хљебова за праксу. 
Планирам да будем пекар 
након школовања, то је моја 
љубав од малих ногу.  Слу-

шао сам као дјечак пјесму 
Бијелог дугмета ‘Да сам пе-
кар’ и одлучио да ће то бити 
моје занимање’’, каже Мар-

ко Ступар, ученик Пољопри-
вредно-прехрамбене школе. 
Све што припреме, пласирају 
у продају. У холу школе имају 
продајни штанд, а цијене су 
минималне. 
‘’Прво их учимо да све зајед-
но могу радити, да један по-

сао одраде у тиму. Сви ску-
па треба да раде, док једни 
припремају, чисте, други 
перу суђе, важу. Један посао 

морају радити најмање два 
ученика’’, истакла је Радојка 
Малетић, професор практич-
не наставе.
Смјер пекар у Пољопривред-
но-прехрамбеној школи по-
хађа 21 ученик. 

Текст:  Мирјана Шодић

Хуманост и безбједност је 
предмет који се у овој школ-
ској години експериментал-
но уводи у 20 основних и 
исто толико средњих школа 
у Српској. Од октобра, овај 
предмет ће на добровољној 
основи изучавати  ученици 
Електротехничке школе у 
Приједору и Основне школе 
“Вук Караџић” у Омарској. 
“Анкетирали смо ученике и 
након тога ћемо формирати 
групу с којом ћемо радити. 
Планирано је да се одржи 
један час у току седмице, а 
укупно 30 седмица. Гледамо 
на то да сви ученици који су 
заинтересовани дођу на тај 
час, тако да морамо усклади-
ти термине који им одгова-
рају”, рекао је Борис Гаврић, 
професор историје у Електро-
техничкој школи. 
Ученици ће моћи да уче о ем-
патичној комуникацији, лич-
ној и друштвеној одговорно-
сти, развијању адекватних 

облика понашања у физич-
ком и виртуелном окружењу, 
те како да уоче проблеме у 
школи и друштвеној зајед-
ници и како да их ријеше. 
Едукација за наставнике који 
ће убудуће предавати Хума-
ност и безбједност одржана 
је у Добоју.  
“Са стручним тимом за фа-
култативни предмет Хума-
ност и безбједност,  дефи-
нисали смо области и теме. 
Остављена је већа слобода 
наставницима да бирају 
садржај у складу са интере-
совањима својих ученика и 
специфичностима школе, 
те на бази тога сами бирају 
садржаје, изворе и теме који 
ће обрађивати оно што је са 
стручним тимом дефинисано 
за овај факултативни пред-
мет. Израђени су приручници 
за одјељенске старјешине. 
Имамо и приручник здра-
вих животних стилова, тако 
да мислимо да ће то бити 
од помоћи наставницима”, 
истакла је Слађана Танасић, 

директор Републичког педа-
гошког завода. 
Након експерименталне 
фазе, Хуманост и безбједност 
би у наредној школској годи-
ни могао постати обавезан 
школски предмет, истичу у 
ресорном министарству.
“Ријеч је о факултативном 
предмету за ученике деве-

тог разреда основне школе и 
првог разреда средње шко-
ле. Предвиђено је да то иде 
као факултативни предмет у 
смислу да ученици могу да 
одлуче да ли ће да похађају 
наставу тог предмета. Моје 
размишљање, а и сам про-
грам мјера каже да би то 
требало да пређе у обавезни 

наставни предмет”, навела је 
Жељка Стојичић, министар 
просвјете и културе Републи-
ке Српске. 
Овај предмет је дио мјера 
фокусираних на превенцију 
вршњачког насиља, након 
масовних убистава у бео-
градској школи “Владислав 
Рибникар” у мају ове године.

ХУМАНОСТ И БЕЗБЈЕДНОСТ НОВИ ПРЕДМЕТ У ШКОЛАМА 

ПРИМЈЕР ДОБРО ОРГАНИЗОВАНЕ ПРАКТИЧНЕ НАСТАВЕ 

Посао којим се већина планира бавити и након школовања

Продаја 
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Текст:  Гордана Каурин

Породица Предрага Стан-
ковића ускоро ће уселити 
у нови дом. У Расавцима 
увелико трају радови на из-
градњи куће, коју ће ова по-
родица добити захваљујући 
двјема компанијама из Ре-
публике Српске, док је ције-

лу причу иницирао народни 
посланик Дражен Врховац.
Станковићи имају осморо 
дјеце. Најстаријем је 18 го-
дина, а најмлађем шест мје-
сеци. У садашњој трошној и 
старој кући немају минимал-
не услове за живот. Углавном 
живе од пољопривреде. При-
мају додатак за вишечлане 

породице од 750 КМ, али им 
сваки динар оде на дјецу и 
њихове потребе. Вриједни 
су и поштени људи, ведри и 
пуни оптимизма. Сада још 
више, јер знају да ће за три-
десетак дана постати влас-
ници нове куће. Домаћин 
Предраг Станковић каже да 
је одушевљен и да се радови 

полако приводе крају. 
„Још увијек смо у невјерици. 
Просто још увијек не може-
мо да замислимо да ћемо 
живјети у новој, условној 
кући. Заиста смо пресрећни“, 
каже Предраг.
Драгослав Пајкић, руково-
дилац радова из компаније 
„Савокс“ из Бијељине,  исти-
че да се ради о кући од 130 
квадрата. 
„У приземљу је технички 
простор, дневни боравак са 
кухињом и WC. На спрату су 
три собе и два купатила. За 
пар дана очекујемо да кућа 
буде покривена и поставље-
на лимарија. Потом слиједе 

молерски, водоинсталатер-
ски, гипсарски радови, те 
постављање инсталација за 
струју“, наводи Пајкић.
Народни посланик Дражен 
Врховац, захваљујући којем 
ће Станковићи добити нову 
кућу, рекао је да је задо-
вољан оним што је видио на 
терену.
„Свједоци смо да радови иду 
планираном динамиком, а 
наш план је био да се поро-
дица усели у нову кућу прије 
зиме, што ће се сасвим си-
гурно и десити“, нагласио је 
Врховац.
Вриједност радова износи 
око 250.000 КМ. 

ДЕСЕТОЧЛАНА ПОРОДИЦА СТАНКОВИЋ ЗА МЈЕСЕЦ  
ДАНА ПОД НОВИМ КРОВОМ

Нова кућа усељива за мјесец дана

Врховац са Станковићима

Текст:  Мирјана Шодић

Радници Шумског газдин-
ства Приједор посјетили су 
вишечлану породицу Шти-
ковац у Будимлић Јапри и 
уручили им пакете са хра-
ном, одјећом и хигијенским 
потрепштинама. 
Драган Штиковац са четворо 
мале дјеце живи у тешким 
условима. Супруга му је не-
давно преминула након по-
рођаја. Без сталног посла, да 

би прехранио породицу ради 
за надницу. Како истиче, сва-
ка помоћ им добро дође. 
“Значи, како неће значити. 
Поготово млијеко и пелене, 
то нам је најпрече. Радим у 
шуми за надницу, храним не-
што животиња. Једина при-
мања су нам дјечији додатак 
и додатак за вишечлане по-
родице. Након ове трагедије 
која нас је задесила, боримо 
се како знамо и умијемо”, ре-
као је Штиковац. 

Ово није прва хуманитарна 
акција Шумског газдинства 
Приједор. Како истичу у овом 
предузећу, за трагедију поро-
дице Штиковац чули су током 
рада на терену, па су одлучи-
ли да помогну колико могу.  
“У оквиру предузећа, добро-

вољним прилозима прику-
пили смо одређену количи-
ну новца и купили им оно 
што им је у овом моменту 
неопходно. Од наше дјеце и 
унука прикупили смо за дје-
цу играчке и одјећу. Ту смо 
да помогнемо једни други-

ма”, истакла је Тијана Гајић 
из Шумског газдинства При-
једор. 
Ово је уједно апел свима 
онима који су у могућности, 
да помогну породици Шти-
ковац у овим тешким трену-
цима.

ПАКЕТИ ПОМОЋИ ЗА ВИШЕЧЛАНУ ПОРОДИЦУ ШТИКОВАЦ 

Намирнице и остале потрепштине 

Солидарни у тешким тренуцима 
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Текст:  Ведрана Нишевић

Мишо Папак постиже за-
видне резултате у кросфиту. 
Како прича, то је спорт који 
обухвата дизање тегова, тр-
чање, пливање, разне кар-
дио вјежбе, те гимнастику. У 
свијет кросфита ушао је када 

је почео да се припрема за 
Специјалну антитерористич-
ку јединицу МУП-а Републи-
ке Српске, чији је припадник 
већ шест година. Тренутно 
тренира за такмичење за 
физички најспремнијег чо-
вјека на свијету.
‘’Ту су мало елитнији такми-

чари од мене, али ја мало 
прилазим том нивоу. Надам 
се да ћу за годину-двије и 
ја отићи. За мене је најзна-
чајнија награда на ‘Београд-
ским играма’ гдје сам био 
трећи. Учествовали су веома 
добри такмичари. Јако сам се 
борио са њима’’, каже Папак.

Мишо тренира два пута 
дневно. Кросфит је захтјеван 
спорт, а он се труди да у томе 
буде најбољи. Један од моти-
ва му је да Министарство уну-
трашњих послова Републике 
Српске и свој град представи 
на најбољи могући начин, ра-

дом и резултатима. 
‘’Тај такмичарски кросфит је 
јако напоран, доста напор-

нији од других спортова. Ба-
вио сам се фудбалом и тени-
сом и пробао доста спортова, 
али кросфит је захтјевнији. 
Сви који пробају, виде да 
је то доста напоран спорт’’, 
истиче Мишо.
Овај спортиста, осим МУП-а 

РС, подршку добија и од Гра-
да Приједора и Инвестицио-
но-развојне банке РС.

МИШО ПАПАК ЦИЉА НА 
ТИТУЛУ НАЈСПРЕМНИЈЕГ 

ЧОВЈЕКА НА СВИЈЕТУ

 Мишо са такмичења

Текст:  Ведрана Нишевић

На Малом градском тргу у 
току је манифестација 16. 
‘’Дани меда’’ која је окупила 
19 учесника из Србије, Ко-
зарске Дубице, Новог Града 
и Приједора. Како кажу, ово 
је прилика да продају мед, 
прополис и друге пчелиње 
прозводе,  али и да размије-
не искуства. 
‘’Лијепо ми прођемо у Прије-
дору са продајом меда, задо-
вољан сам. Бавим се пчелар-
ством од 1982. године, сада 
већ професионално. Супруга 
и ја живимо од тога’’, рекао је 
пчелар из Србије, Милорад 
Рагаш. 
Неки од пчелара први пут из-
лажу на “Данима меда”. 
‘’Бавим се пчеларством ше-
сту годину. Имам 130 кош-

ница, а ова манифестација 
ми пуно значи. Ово је прва 
година да учествујем’’, рекао 
је Душко Живанић, пчелар из 
Марићке.
‘’Дане меда’’ организује 
Удружење пчелара “Омарс-
ка” у сарадњи са Удружењем 
‘’Прва пчела’’ Приједор и уз 
помоћ Градске управе. Годи-
ну оцјењују комликованом 
и неповољном за пчеларску 
производњу.
‘’Ово је 16. по реду манифе-
стација, а кренули смо 2006. 
године. Имали смо пар пута 
паузу када су биле лоше го-
дине и није било меда. Већи-
на произвођача је из Прије-

дора, Дубице, Костајнице, а 
имамо пчелара и из Шапца 
из Србије. Година за нас, 
пчеларе, је веома комплико-
вана. Почетак године био је 
лош због падавина, а онда се 
то касније мало побољшало, 
иако није било неког значај-
нијег врцања. Све је то од пет 
до 15 килорама’’, истакао је 
Драгомир Вујковић, пред-
сједник Удружења пчелара 
‘’Омарска’’.
Цијена тегле меда креће се 
око 20 КМ. “Дани меда” по-
чели су у четвртак, а трају до 
недјеље. 

ДЕВЕТНАЕСТ УЧЕСНИКА НА “ДАНИМА МЕДА” 

ЕДУКАЦИЈА КУПАЦА

Предсједник Удружења пчелара ‘’Прва пчела’’, 
Ђуро Кунић, рекао је да овакви сајмови пчела-
рима значе много, јер су добра маркетиншка 
прилика, али и могућност за упознавање купа-
ца, који се могу едуковати и сазнати нешто ко-
рисно.  
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Текст:  Ведрана Нишевић

Велики број саобраћајних 
знакова у Приједору ишаран 
је и прекривен наљепни-
цама, толико да се њихово 
значење скоро не може раз-
азнати. Због тога је угрожена 
и безбједност у саобраћају, 
поручују из Полицијске 
управе Приједор. 

Иако је велики број сао-
браћајних знакова ишаран и 
прекривен наљепницама, из 
Полицијске управе Приједор 
истичу да ове године није 
пријављен ниједан уништени 
знак. Свјесни су да их у граду 
има, па због тога апелују на 
грађане да их не уништавају, 
јер је санирање штете веома 
скупо. 
‘’Међутим, у августу ове го-
дине службеници ПУ При-
једор уочили су да је једна 
сигнализација оштећена на 
начин да је спрејем прекри-
вен натпис на њој. Ради се о 
сигнализацији која се налази 

поред магистралног пута у 
мјесту Крупа на Уни. Поли-
цијска управа Приједор сва-
како позива све грађане на 
одговорно понашање, с об-
зиром да свако уништење са-
обраћајног знака може знат-
но да утиче на безбједност 
свих учесника у саобраћају’’, 
рекла је портпарол ПУ Прије-
дор, Звездана Алендаревић. 
Велики је проблем што неод-
говорни грађани уништавају 
саобраћајне знакове, истичу 
из Одјељења за саобраћај 
и комуналне послове града 
Приједора. Додају и да су за 
све оне који то раде пред-
виђене одређене казне. 
‘’Ми смо скоро потписали 
уговор у вриједности 40.000 
КМ са предузећем које је 
прошло јавну набавку за 
одржавање вертикалне са-
обраћајне сигнализације. 
Скоро је изашао и нови за-
кон, односно допуна закона 
о безбједности саобраћаја на 
територији БиХ гдје је пред-
виђена казна за уништавање 

саобраћајних знакова између 
400 и 1.000 КМ’’, истакао је 
начелник Одјељења за сао-
браћај и комуналне послове, 

Драгослав Кабић. 
Из Полицијске управе Прије-
дор и одјељења за саобраћај 
још једном су упутили апел 

грађанима да не уништавају 
саобраћајне знакове и не 
угрожавају безбједност сао-
браћаја. 

УНИШТАВАЊЕ САОБРАЋАЈНИХ ЗНАКОВА СМАЊУЈЕ 
БЕЗБЈЕДНОСТ У САОБРАЋАЈУ  

Текст:  Деборах Совиљ

Град Приједор обиљежио је 
Свјетски дан без аутомоби-
ла, поводом Европске сед-
мице мобилности. Посебан 
је доживљај шетати се, воз-
ити бицикл или ролере град-
ским улицама које су иначе 
закрчене аутомобилима, 
слажу се најмлађи Приједор-

чани који су прошлог петка 
добро искористили троча-
совну обуставу саобраћаја у 
центру Приједора. Приједор-
ски предшколци и основци 
те ученици Центра “Сунце” 
прошетали су зоном без ау-
томобила носећи транспа-
ренте с еколошким порука-
ма, а потом су на градском 
тргу цртали кредама и за-

бављали се с аниматорима. 
Град Приједор традиционал-
но обиљежава Свјетски дан 
без аутомобила, 22. септем-
бар, а овај датум има и еко-
лошки значај, објашњавају 
из Градске управе. 
“Желимо да свим грађани-
ма укажемо да поведу више 
рачуна о екологији, да што 
мање користе аутомобиле, а 

да више користе алтернатив-
на превозна средства попут 
бицикла, тротинета и слич-
ног. Тиме мање загађујемо 
животну средину”, рекао је 
Драголав Кабић, начелник 
градског Одјељења за сао-
браћај, комуналне послове и 
заштиту животне средине и 
имовинско-стамбене посло-
ве. 

Овогодишња тема Европске 
седмице мобилности, која 
је трајала од 16. до 22. сеп-
тембра, је “Сачувајмо енер-
гију”. Потенцирана је важ-
ност штедње енергије кроз 
одрживу урбану мобилност, 
с обзиром на стални пораст 
цијене енергената.

У ПРИЈЕДОРУ ОБИЉЕЖЕН ДАН БЕЗ АУТОМОБИЛА

Најмлађи дефиловали зоном без аутомобила
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Текст:  СРНА

Учешћем у пројекту “Памет-
ни градови - ка дигиталној 
трансформацији градова у 
БиХ” и слиједећи елементе 
визије развоја, град Приједор 
усвојио је политику отворе-
них података, а потом и ди-
гиталну мапу, изјавила је шеф 
кабинета градоначелника 
Приједора Данијела Додош. 
Она је навела да је Приједор 
прва јединица локалне само-
управе која је увела е-Управу, 
а путем које се може подније-
ти више од 400 различитих 
захтјева.
“Ради се на изради студије 
изводљивости о могућности 
пружања паметних градских 
услуга, као и нове стратегије 
града гдје ће врло значајну 
улогу имати дигитализација”, 
рекла је Додошева.
Шеф Одсјека за информаци-
оно-комуникационе техноло-

гије града Приједора Адмира 
Кличић подсјетила је да су 
међу имплементираним си-
стемима и “eDokument”, веб 
странице и портал којима 
из својих софтвера управља 
град, затим интернет Градске 
управе, те сервиси 48 сати, 
виртуелни матичар, “eInfo 
pult”, “ eSitizen”.
“Град Приједор је провео 
пројекте уградње сензора за 
водостаје ријека, буку и за-
гађеност животне средине, 
такође има и бесплатан вај-
фај за грађане, а посебно смо 
поносни на портал отворених 
података гдје смо као прва 
институција у БиХ отворили 
податке у машински читљи-
вом облику, који се могу дије-
лити и поново употребљава-
ти”, истакла је Кличићева.
Увођењем система “Гопар-
кинг” којим је од укупно 
720 паркинг мјеста око 250 
покривено сензорима и ка-

мерама, у протекле двије 
године број паркинг карата 
плаћених путем СМС-а се го-
тово утростручио.

Пројекат “Паметни градови 
- ка дигиталној трансформа-
цији градова у БиХ” припре-
мили су и покренули њемач-

ки ГИЗ и компаније “Ланако”, 
“Ди-Ви-Си Солушнс” и “Бит 
алијанса”.

Текст:  Бранка Дакић

Приједорска језера у Тома-
шици и Бусновима некада су 
били активни копови Рудни-
ка жељезне руде “Љубија”. 
Она на којима је купање до-
звољено, данас су прави ту-
ристички потенцијали, али 
недовољно искориштени, 
тврде мјештани ових села. 
С друге стране, стручњаци 
кажу да копови нису затворе-
ни, те да је неопходно извр-
шити детаљна истраживања.
Језеро Блатњак у Бусновима 
прави је природни драгуљ, 
настало на мјесту гдје се не-
када ископавала жељезна 
руда. Тих времена добро се 
сјећа Милорад Кљајић, који 
је због рудника морао да се 
исели из тадашње куће. Иза 
копова је, каже, остало при-
родно богатство.

“Ми смо се иселили 1987. го-
дине, тада се почело копати, 
па је стало пред рат. Ово језе-
ро је велики потенцијал. Ту су 
дивље јагоде, дивље купине. 
На пет метара види се дно, то 
је бунарска вода”, прича он.
Да је језеро у Бусновима по-
тенцијал који није искори-
штен, сматрају и други мјеш-

тани. Оваква мјеста у свијету 
су, кажу, туристичка атрак-
ција, док код нас још нису 
препозната, ни вреднована.
“Ово језеро је бисер града 
Приједора и чуди ме да до 
сада то нико није препознао 
и да се нико није мало по-
трудио да направи један 
туристички, већи центар, 
да то буде на задовољство 

мјештана и града Приједо-
ра. Прављењем туристичког 
потенцијала, ми можемо да 
развијамо сеоски туризам”, 
истиче Бране Радановић, 
мјештанин Буснова.
У Руднику жељезне руде 
“Љубија” потврдили су нам 
да су, престанком експлоа-
тације, на појединим лока-
цијама формирана вјештачка 

језера. Водни потенцијал То-
машице могуће је користити 
на више начина, а примарна 
идеја јесте да се вода иско-
ристи за водоснабдијевање 
појединих дијелова града.
“У међувремену су урађена 
хидрогеолошка истражи-
вања. Такође, на бази сиро-
вина Томашичког експлоа-
тационог поља и то посебно 
жељезних руда, 1985. године 
изграђена је Фабрика при-
родних жељезних оксида, 
односно пигмената. У случају 
производње пигмената, по-
словање би обављало пред-
узеће “Ферокс”, чији је осни-
вач био Рудник “Љубија”, али 
је приватизацијом, деведесе-
тих година, оно приватизова-
но”, навели су у овом преду-
зећу.
Једно или два језера могу 
бити туристички интересант-
на, али то се мора детаљно 
испитати, тврди инжењер 
рударства, Владимир Мал-
башић. На подручју Томаши-
це постоје резервоари руде, 
али је неопходно израдити 
студију потенцијалног понов-
ног покретања производње 
жељезне руде.
“Да се уради студија која би 
рекла да економских разлога 
за даљу експлоатацију нема, 
да се то образложи и да се 
дефинитивно затвори екс-
плоатационо поље Томаши-
ца. Тек након тога се тим про-
сторима могу давати неке 
друге намјене”, додаје он.
У Руднику “Љубија” кажу да 
је производња руде на под-
ручју површинског копа “Јуж-
на Томашица”, који обухвата 
неколико копова, почела 
1965. године и да је, са пре-
кидима, трајала све до 2003. 
године.

У НОВОЈ СТРАТЕГИЈИ ГРАДА ЗНАЧАЈНА УЛОГА 
ДИГИТАЛНОЈ ТРАНСФОРМАЦИЈИ

ЈЕСУ ЛИ ПРИЈЕДОРСКА ЈЕЗЕРА ТУРИСТИЧКИ И ЈЕСУ ЛИ ПРИЈЕДОРСКА ЈЕЗЕРА ТУРИСТИЧКИ И 
ХИДРОЛОШКИ ПОТЕНЦИЈАЛИ?ХИДРОЛОШКИ ПОТЕНЦИЈАЛИ?

Малбашић: - Неопходно 
извршити детаљна истраживања

Радановић: - Ово је природни 
драгуљ

Кљајић: - Због рудника смо се 
морали иселити
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Текст:  КВ

У приjeдoрскoj библиoтe-
ци пoнoсни су нa шeст 
дeцeниja пoстojaњa oвe 
културнe устaнoвe. 

“Oвo je гoдинa jубилeja, 
трудили смo сe дa прoђe 
свeчaнo. Имaли смo прeкo 
30 прoмoциja дo дaнaс и 
тo нису билe сaмo књи-
жeвнe прoмoциje нeгo и 
излoжбe, рaдиoницe и зa 
свe гeнeрaциje смo сe тру-
дили дa пoнудимo сaдр-
жaj и тaкo ћe бити дo крaja 
гoдинe. Taкaв нaм je плaн 

и зa 2024. гoдину и oвa 
нaшa читaoницa je зaистa 
пoстaлa мjeстo oкупљaњa, 
нe сaмo љубитeљa књи-
жeвнoсти, нeгo и нeких 
других умjeтнoсти”, нa-
глaсилa je Гoрдaнa Вилa, 
дирeктoр Нaрoднe би-
блиoтeкe “Ћирилo и Meтo-
диje”.
Рaдoм Библиoтeкe 
зaдoвoљни су и у Грaдскoj 
упрaви.
“Зa Грaд Приjeдoр 
вриjeдaн je пoдaтaк дa 
Нaрoднa библиoтeкa 
пoстojи 60 гoдинa и кaкo 
смo свих oвих гoдинa 

унaзaд пoмaгaли рaд oвe 
устaнoвe, тo ћeмo нaстaви-
ти дa рaдимo и убудућe”, 
рeкao je Aлeксaндaр 
Mиљeшић, в.д. нaчeлни-
кa Oдjeљeњa зa културу, 
мeђунaрoдну сaрaдњу, 
спoрт и нeвлaдинe oргa-
низaциje. 
Пoвoдoм oбиљeжaвaњa 
шeст дeцeниja пoстojaњa и 
рaдa, Нaрoднa библиoтeкa 
“Ћирилo и Meтoдиje” oр-
гaнизoвaлa je прoмoциjу 
нoвoг рoмaнa Влaдимирa 
Кeцмaнoвићa “Кaд ђaвoли 
пoлeтe.” 

ОБИЉЕЖЕНО ШЕЗДЕСЕТ 
ГОДИНА РАДА 

ПРИЈЕДОРСКЕ БИБЛИОТЕКЕ

Текст:  СРНА

Туристичка организација града 
Приједора обиљежиће Свјетски 
дан туризма промовисањем те-
матске стазе под називом “Стаза 
живота” на Козари, а у сарадњи 
са Националним парком “Коза-
ра”, Планинарским друштвом 
“Клековача” и Туристичком ор-
ганизацијом Републике Српске.

“Постављањем, мапирањем, 
увезивањем и адекватном про-
моцијом ове тематске стазе, 
Национални парк ‘Козара’, град 
Приједор и Поткозарје добиће 
нови туристички садржај и про-
извод”, саопштено је из градске 
Туристичке организације.
Стаза је дуга 700 метара, средње 

је тежине, погодна и приступач-
на за све генерације рекреатива-
ца, планинара и посјетилаца.
Прати ток потока Зовик, води до 
водопада, виа ферате и пења-
лишта Зечији камен, те је једна 
од најатрактивнијих локација 
на подручју Националног парка 
“Козара”, а уз постављене темат-
ске поруке о животу и крајолик 
којим иде приказује животни пут 
с успонима и падовима, наводи 
се у саопштењу. 
Представљање стазе најавље-
но је за петак, 29. септембар, у 
12.00 часова, у Националном 
парку “Козара”. Свјетски дан ту-
ризма од 1979. обиљежава се 
сваке године 27. септембра, а 
мото овогодишњег је “Туризам и 
зелена улагања”.

ПРОМОЦИЈА 
"СТАЗЕ ЖИВОТА" 

НА КОЗАРИ

Уређење “Стазе живота” (фото: НП "Козара")

Текст:  КВ

Шеснаести међународни фести-
вал позоришта “Златна вила” 
биће одржан у Приједору од 23. 
до 29. октобра. Фестивал ће от-
ворити Позориште Приједор пре-
мијерним извођењем представе 
“Каубоји”, која је изван конку-
ренције. У такмичарском дијелу 
учествују Сатиричко казалиште 
“Керемпух” Загреб са “Ожало-
шћеном породицом”, Камерни 
театар 55 Сарајево са “Дјелид-
бом”, Звездара театар Београд 
са представом “Није човек ко не 
умре”, Књажевско-српски театар 
Крагујевац са представом “На 

рубу памети” и Народно позо-
риште Републике Српске са “Го-
спођицом”. Селектор фестивала 
је Зоран Барош, а жири књижев-
ница Снежана Кутрички, режисер 
Златко Свибен и глумица Јелена 
Стајковац. У пратећем програму 
биће представљени глумци Хр-
воје Кечкеш и Војин Ћетковић, 
као и допуна монографије о По-
зоришту Приједор од 50. до 70. 
сезоне, а новинар Џевдет Тузлић 
водитељ је округлог стола који ће 
бити одржан након сваке пред-
ставе у конкуренцији. У буџету 
града Приједора ребалансом 
је за овај фестивал предвиђено 
110.000 КМ.

ФЕСТИВАЛ "ЗЛАТНА ВИЛА" 
ОД 23. ДО 29. ОКТОБРА
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Број: 02-40-4761/23
Датум: 25. септембар  2023. године

              На основу члана 82. став 3. Закона о локалној самоуправи („Службени 
гласник Републике Српске”, број: 97/16, 36/19 и 61/21), члана 89. Статута Гра-
да Приједора („Службени гласник Града Приједора”, број: 12/17) и Правилника 
о субвенцији трошкова ђачког превоза („Службени гласник Града Приједора“, 
број: 18/23), градоначелник Града Приједора   о б ј а в љ у ј е

Ј А В Н И   П О З И В
за субвенцију трошкова ђачког превоза за ученике средњих школа, у oквиру по-
себних категорија, са подручја града Приједора за прво полугодиште школске 
2023/2024. године

I
 (1) Позивају се ученици средњих школа који имају пребивалиште на 
територији града Приједора, чија је удаљеност од школе више од четири (4) 
километра, који похађају средњу школу која има сједиште на подручју града 
Приједора, да се пријаве на јавни позив за субвенцију трошкова ђачког превоза. 
Средства за субвенцију одобравају се у процентуалном износу од износа мјесеч-
не карте. Право на субвенцију имају ученици који испуњавају најмање један од 
сљедећих услова:

1. да је ученик дијете без једног родитеља - 50%,
2. да је ученик дијете чији родитељ има статус ратног војног инвалида од I до X 
категорије или  статус цивилне жртве рата или жртве ратне тортуре - 50%
3. да у вишечланој породици са троје и више дјеце средњу школу похађа нај-
мање једно дијете и то: ако је један родитељ незапослен - 50%, а ако су оба 
родитеља незапослена - 100%,
4. да један родитељ самостално издржава дијете - 50%,
5. да је ученик дијете без родитељског старања - 100%,
6. да је ученик особа са инвалидитетом и/или корисник права на додатак за по-
моћ и његу другог лица - 100% и
7. да је ученик дијете из породице чији је члан породице корисник сталне новча-
не помоћи или права на додатак за помоћ и његу другог лица - 100%.

 (2) Уколико из једне породице наставу у средњој школи похађа више 
ученика, сви једнако остварују права на субвенцију ђачког превоза, уз испуња-
вање претходно наведених услова.

II
 1) Уз  захтјев  за  субвенцију ђачког превоза потребно  је  приложити  
сљедећу документацију:

а) потврду о мјесту пребивалишта за ученика,
б) кућну листу,
в) потврду средње школе о редовном упису школске године, 
г) потврду о мјесечном износу карте са прецизно наведеном километражом, из-
дату од стране овлашћеног превозника,
д) рјешење надлежног органа о породичној-личној инвалиднини, којим се до-
казује да је ученик дијете ратног војног инвалида од I до X категорије, односно 
рјешење надлежног органа о признавању статуса цивилне жртве рата или жртве 
ратне тортуре, којим се доказује да је ученик дијете цивилне жртве рата или 
жртве ратне тортуре,
ђ) увјерење Завода за запошљавање РС - Филијала Приједор за незапослене чла-
нове домаћинства или увјерење Пореске управе РС - ПЈ Приједор о оствареним 
опорезивим приходима за посљедња три мјесеца,
е) увјерење надлежног органа о остваривању права из социјалне заштите,
ж) увјерење надлежног органа о самосталном вршењу родитељске дужности (за 
самохраног родитеља),
з) увјерење надлежног органа да је ученик дијете без родитељског старања,
и) доказ о покренутом поступку утврђивања обавезе издржавања дјетета од 
стране родитеља или доказ о покренутом поступку извршења судске пресуде у 
дијелу издржавања (за самосталног издржаваоца),
ј) увјерење надлежног органа којим се доказује да је ученик особа са инвалиди-
тетом и/или корисник права на додатак за помоћ и његу другог лица и
к) фотокопију предње стране картице текућег рачуна.

 2) Документација која се прилаже уз захтјев мора бити оригинал или 
овјерена фотокопија, изузев фотокопије текућег рачуна.
 3) На основу достављене потврде о мјесечном износу карте са прецизно 
наведеном километражом, издате од стране овлашћеног превозника, обрачу-
наће се износ субвенције трошкова ђачког превоза за цијело полугодиште.           

III
 Захтјев за субвенцију трошкова ђачког превоза доставља се путем поште 
на адресу: Град Приједор, Градска управа, Одјељење за образовање, здравство, 
социјалну заштиту и пронаталитетну и демографску политику, 79102 Приједор, 
Трг ослобођења бр. 1 или непосредном предајом на пријемном шалтеру Градске 
управе Приједор. Захтјев се може поднијети и путем Е-управе Градске управе 
Приједор (https://euprava.prijedorgrad.org), с тим да су кандидати, који на овај 
начин аплицирају, у обавези да Одјељењу за образовање, здравство, социјалну 
заштиту и пронаталитетну и демографску политику, у року од 15 дана, доставе 
доказе о испуњавању услова у оригиналу или овјереној фотокопији.  

IV
 Рок за подношење пријава је 15 дана од дана објављивања Јавног по-
зива на званичној интернет страници Града Приједора - www.prijedorgrad.org и 
у седмичном листу „Козарски вјесник“. Уколико Јавни позив не буде објављен 
истовремено, рок ће се рачунати од дана посљедње објаве.       

        

       ГРАДОНАЧЕЛНИК
                       Слободан Јавор

Број: 02-40-4763/23
Датум: 25. септембар 2023. године

 На основу члана 82. став 3. Закона о локалној самоуправи („Службени 
гласник Републике Српске”, број: 97/16, 36/19 и 61/21), члана 89. Статута Града 
Приједора („Службени гласник Града Приједора”, број: 12/17) и Одлуке о суб-
венцији ђачког превоза у висини од 20% од износа мјесечне карте за прво полу-
годиште 2023/2024. године („Службени гласник Града Приједора“, број: 18/23) 
градоначелник Града Приједора  о б ј а в љ у ј е

Ј А В Н И   П О З И В
за субвенцију трошкова ђачког превоза у висини од 20% од износа мјесечне кар-
те, за прво полугодиште 2023/2024. године 

I
               Позивају се ученици средњих школа са подручја града Приједора да 
поднесу захтјев за субвенцију трошкова ђачког превоза.

II
 Право на субвенцију трошкова ђачког превоза у висини од 20% изно-
са мјесечне карте имају ученици који похађају средњу школу на подручју града 
Приједора и који имају пребивалиште на подручју града Приједора, а које је од 
школе удаљено више од четири (4) километра. 

III
Ученици који право на субвенцију трошкова ђачког превоза остварују на основу 
Правилника о субвенцији трошкова ђачког превоза („Службени гласник Града 
Приједора“, број: 17/23) не остварују право на трошкове субвенције по овом јав-
ном позиву.

IV
Субвенција трошкова ђачког превоза односи се на период првог полугодишта 
школске 2023/2024. године.

V
Уз захтјев је потребно приложити сљедећу документацију:

а) потврду о мјесту пребивалишта за ученика,
б) потврду средње школе о редовном упису школске године, 
в) потврду о мјесечном износу карте за један мјесец првог полугодишта школске 
2023/2024. године, са прецизно наведеном километражом, издату од стране ов-
лашћеног превозника и
г) фотокопију предње стране картице текућег рачуна.

VI
              Документација која се прилаже уз захтјев мора бити оригинал или овје-
рена фотокопија изузев фотокопије текућег рачуна.

VII
 Захтјев за субвенцију трошкова ђачког превоза доставља се путем поште 
на адресу: Град Приједор, Градска управа, Одјељење за образовање, здравство, 
социјалну заштиту и пронаталитетну и демографску политику, 79102 Приједор, 
Трг ослобођења бр. 1 или непосредном предајом на пријемном шалтеру Градске 
управе Приједор. Захтјев се може поднијети и путем Е-управе Градске управе 
Приједор (https://euprava.prijedorgrad.org), с тим да су кандидати, који на овај 
начин аплицирају, у обавези да Одјељењу за образовање, здравство, социјалну 
заштиту и пронаталитетну и демографску политику, у року од 15 дана, доставе 
доказе о испуњавању услова у оригиналу или овјереној фотокопији.  

VIII
                Рок за подношење пријава је 15 дана од дана објављивања Јавног по-
зива на званичној интернет страници Града Приједор - www.prijedorgrad.org и 
у седмичном листу „Козарски вјесник“. Уколико Јавни позив не буде објављен 
истовремено, рок ће се рачунати од дана посљедње објаве.

       ГРАДОНАЧЕЛНИК
        Слободан Јавор
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Дана 3.10.2023. навршава се тужна 
година од смрти драгог нам оца, деде 
и прадједе

ЈАНКА ЗГОДИЋА
(1937 - 2022)

У суботу, 30.9.2023. у 11 часова дајемо годишњи помен на гробљу 
Пашинац.

Година прође, а туга и бол остају у срцима оних који те воле.
Ожалошћени: кћерка Мира, син Ранко, снаха Зорица, зет Предраг, унуци 

Неда, Николина и Александар и праунука Амели.

18356

Дана 30.9.2023. навршава се 40 тужних 
дана откако нас је напустила наша 
лијепа и храбра и никад заборављена 
супруга, мајка, бака и прабака

МИЛКА СТАКИЋ

Тога дана, у 10 часова, посјетићемо њену вјечну кућу и положити цвијеће.
Њени најмилији: супруг Лазо, син Илија, снаха Маријана и унук Ненад са 

породицом.
Позивамо родбину, комшије и пријатеље да нам се придруже.

18348

Дана 30.9.2023. навршава се 40 тужних 
дана од смрти наше драге тетке

МИЛКЕ (рођ. Јефтић) СТАКИЋ
(1939 - 2023)

Почивај у миру, добра душо!

Гога, Марина, Љиља, Баћо и Мимо.

18348

Дана 30.9.2023. навршава се 40 дана откад нас је 
напустио наш супруг, отац и дјед

ГАВРО-ГАЈО ТЕВАНОВИЋ
(1939 - 2023)

Драги наш, хвала ти за све што си учинио за нас. Увијек 
ћеш бити у нашим срцима и вјечно ћемо те се сјећати.
Супруга Загорка, син Горан, снаха Нада, Дејан, Дарко и 
Драгана.

18349

Дана 27.9.2023. навршило се шест тужних мјесеци од 
смрти нашег драгог

МИЛОША ЈАВОРИЋА
С љубављу и поштовањем, вјечно ћемо те чувати и 
носити у нашим срцима и мислима.

Браћа Раде и Ранко са породицама.
18357

Тужно сјећање на драгог брата

ЗОРАНА ДОЈЧИНОВИЋА
(27.9.1967 - 30.9.2022)

Драги мој брате, вријеме које је прошло, 
не може ублажити бол и тугу у мом срцу.

Твоја сестра Биљана са породицом.

18354

Дана 30.9.2023. навршава се 40 дана од 
смрти нашег драгог

ГАВРЕ ТЕВАНОВИЋА

Нека те чувају анђели царства небеског.
Вјечно ћеш живјети у срцима твојих: Слађе, Игора, Јелене, Милоша, 
Елене и Радомира. 18349

Дана 21.9.2023. у 93. години преминуо је 
наш драги отац, пунац, деда, прадеда, брат, 
стриц и ујак

МИЛАН АТЛИЈА
(1931 - 2023)

Почивај у миру!
Син Мирослав и кћерка Мирјана.

18355
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ОГЛАС
Продајем земљиште у Црној Долини, брдо зв. Бубањ, изнад гли-
нокопа (4,5 км од града), укупне површине 2,3 ха. Једна цјели-
на, 1/1, омеђено путевима. Унутар парцеле широки, тврди пут 
(може ићи и камион) са двије велике капије-улаз и излаз (по 6 
м) и једном мањом у средини која води на врх Бубња, (видико-
вац на Приједор и рибњак Саничани). Около је шума (углавном 
граб, багрем, нешто мање храст, липа ...) око 5.000 м2, а у среди-
ни је старо воће, које је углавном запуштено.
Цијена: 58.000 КМ.
Све информације на телефон: 065/546-077

ОГЛАС
Јефтино продајем два 
комада земљишта:
-воћњак 10 дунума
-њива са мјешовитом 
шумом 16 дунума у 
Божићима, Марјановићи

Све информације на 
телефон: 052/323-813

БЕСПЛАТНИ ПОРЕСКИ САВЈЕТИ
Пензионер с дугогодишњим искуством пореског 
инспектора у Управи за индиректно опорезивање и 
Пореској управи Републике Српске, статусом вјеш-
така економске струке, искуством стечајног управ-
ника и лиценцирани познавалац општег управног 
поступка (молбе, жалбе, тужбе, приговори ...), нуди 
пословне услуге правним и физичким лицима, 
укључујући бесплатне пореске савјете.
Инф. на телефон: 065/674-320 и 
маил: global@teol.net

Дана 23.9.2023. у 77. години, преминула је наша драга 
мајка и бака

СМИЉА АДАМОВИЋ
Почивај у миру, наш хероју!

Син Здравко и кћерка Милица са породицама.

18359

Дана 3.10.2023. навршава се 40 тужних дана 
од смрти наше драге супруге, мајке и баке

РАДМИЛЕ (Младен) ТОПИЋ

Вјечно ћеш живјети у нашим срцима, јер вољени никад не умиру. На 
свему захвални, син Драган, кћерка Драгана, зет Милан, унуци Саша 
и Дејан. 18350

Дана 30.9.2023. 
навршава се 40 дана од 
смрти нашег оца и дједа

ТОМЕ СТРЕХАЉУКА
(1931 - 2023)

С тугом и поштовањем, кћерка Вера са 
породицом.

Дана 29.9.2023. 
навршава се година дана 
од смрти драгог нам сина

ЖАРКА ЗАВИШИЋА

Вјечно ожалошћени мајка Вера и брат Југослав.

18352

Навршава се 40 дана од 
смрти мога деде

ТОМЕ СТРЕХАЉУКА

Заувијек ћемо те се сјећати.

Унука Беба, зет Милош и праунука Милица.

Дана 4.10.2023. 
навршавају се четири 

године од смрти нашег 
вољеног супруга, оца и 

дједа

МАТИЈЕ СЕИДЛА

Ожалошћени: супруга Дрина, синови Обрен и 
Блаженко и кћерка Сњежана са породицама.

Дана 30.9.2023. навршава се тужна година 
од смрти нашег драгог

МИЛАНА ЗИВЛАК
(1938 - 2022)

Живјећеш у срцима и мислима оних који те воле.
Твоји најмилији.

18351

ДРАГАН МИКИЋ
(1960 - 25.9.2023)

Борац, херој у болести, која је била 
тешка, неравноправна и незасита. 
Рвао се с њом свом снагом, ћутке. Али 
ово ипак није збогом, ти настављаш да 
живиш у сјећању своје сестре Радмиле, 
сестричине Мирјане и сестрића Младена 
са породицом и својих Шамајоваца.
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ПРИЈЕДОРСКИ ИНФОРМАТОР
Пoлициja
Хитнa пoмoћ
Вaтрoгaсци
Информације
Тачно вријеме

ХИТНЕ СЛУЖБЕ
122
124
123

1185
125

Дом здравља
Болница

ЗДРАВСТВО
052/231-288
052/238-411

РTРС ИTЦ Приjeдoр
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
Рaдиo Приjeдoр
TВ Приjeдoр 
"FREE" рaдиo

МЕДИЈИ
052/240-200
052/234-271
052/911-822
052/211-239
052/233-303

Аутобуска станица
АМСЈ ПД
Жељезничка станица
Аeрoдрoм Урије

САОБРАЋАЈ
052/240-150
052/212-040
052/211-021
052/236/429

Водовод 
Топлана
Електродистрибуција
Кoмунaлнe услугe

КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА
052/236-600
052/231-779
052/233-031
052/237-177

Апотека Козара
Апотека 16. Мај
Апотека Медикус
Апотека Урије

АПОТЕКЕ
052/231-202
052/242-860
052/234-160
052/239-130 Туристичка 

организација Приједор
Хотел Приједор
Мотел "Le Pont"
Ресторан "Papa Joe"
Ресторан Европа
Ресторан Рибарска прича

ТУРИЗАМ
052/243-030

052/234-220
052/234-788
052/214-494
052/333-123
052/325-510

Библиотека
Позориште
Музеј
Галерија
Метеоролошка станица 
Кино “Козара” 
Градска читаоница 
Суд

УСТАНОВЕ
052/211-324
052/211-116 
052/211-334 
052/213-305 
052/232-285
052/211-258
052/211-477
052/211-420

Посљедњи поздрав нашем драгом

ДРАГАНУ МИКИЋУ
(1960 - 25.9.2023)

Постоје тренуци када нас обузме 
тишина, када мислимо да си отишао, а 
ти си се само сакрио у наша срца. Остају 
успомене, а твој лик заувијек у нашим 
срцима. Увијек у нашим мислима, 
заувијек у нашим срцима. Твоја 
супруга Стана, синови Драшко и Ацо са 
породицама. 102/23
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Текст:  Гордана Каурин

У Спортској дворани 
„Младост“ у Приједо-
ру  протеклог викенда 
одржан је јубиларни 
25. карате „Шодан куп 
2023“. Приједорски 
клуб «Шодан» овим је 
обиљежио још један 
јубилеј - 30 година по-
стојања. Такмичење 
је организовано на 
завидном нивоу, уз 
учешће 516 такмичара 
из четири државе и 33 
клуба. Такмичари су се 
борили у свим узрас-
ним категоријама, од 
дјеце, до сениора у ка-
тама и борбама поје-
диначно и у катама 
екипно. Најуспјешнија 
такмичарка турнира 

била је Софија Јовић из 
КК „Нитен“ из Градиш-
ке, а најбољи такми-
чар Марко Дринић из 
КК „Сенсеи до“ Топола. 
Најуспјешнији клубови 
су били: „Синђелић“ 
из Бањалуке, „Нитен“ 
из Градишке и КК „Сен-
сеи до“ Топола. Пред-
сједник КК „Шодан“ 
Рајко Вучићевић иста-
као је да је поносан на 
овај турнир.
„Посјећеност је заиста 
велика, велики број 
такмичара окупио се 
на овом турниру. Пре-
задовољни смо“, ре-
као је Вучићевић. 
Турнир је званично 
отворио Александар 
Миљешић, в.д. на-
челника Одјељења за 

културу, међународну 
сарадњу, спорт и не-
владине организације. 
Он је истакао да Град 
Приједор подржава 
спорт и спортске клу-
бове.
„Овај клуб слави ве-
лики јубилеј и три 
деценије постојања. 
Окупља велики број 
дјеце, младих талена-
та и спортиста које учи 
древној дисциплини 
- каратеу. Учи их здра-
вим навикама и здра-
вим стиловима живота 
и то је веома важно“, 
истакао је Миљешић.
ИПЦ «Козарски вјес-
ник» добио је за-
хвалницу за медијско 
праћење од КК „Шо-
дан“. 

ОДРЖАН КАРАТЕ “ШОДАН КУП”

Текст:  КВ

Друго коло куглашке 
Премијер лиге БиХ до-
нијело је екипи прије-
дорског “Рудара” дру-
гу побједу и нова два 
бода, веома значајна 
за останак у врху табе-
ле. Екипа “Зринског” из 
Љубача код Тузле није 
можда била атракти-
ван противник, али 
је показала да може 
запријетити домаћим 

играчима. Послије 
првог блока било је 
1:1. Други блок “Руда-
ра” скида полако терет 
утакмице и доводи у 
водство домаћина од 
3:1 и пребацује чуњску 
предност на своју стра-
ну на +28. У трећем 
блоку “Рудар” рјешава 
утакмицу у своју корист 
меч поеном Младена 
Џајића.  Коначни ре-
зултат “Рудар” - “Зрин-
ски” је 6:2 и 94 оборена 

чуња више. Протеклог 
викенда играло се 
Прво коло и у Лиги Ре-
публике Српске. Екипа 
“Рудар 2” гостовала је у 
Дервенти код истоиме-
не екипе гдје је пора-
жена резултатом 6:2. У 
трећем колу “Рудар” је 
гост екипи “Зрињски”, 
Мостар, у Међугорју, 
док “Рудар 2” доче-
кује у Приједору екипу 
“Лијевча” из Нове То-
поле.

ДРУГА ПОБЈЕДА ПРИЈЕДОРСКИХ 
КУГЛАША У ПРЕМИЈЕР ЛИГИ БиХ

Текст:  КВ

Златко Јелисавац поднио 
је оставку на мјесто глав-
ног тренера, што је Управ-
ни одбор и прихватио, 
навели су из Фудбалског 
клуба “Омарска”. Подсје-
тили су да је Јелисавац у 
Клуб дошао у јуну 2020. 
године као координатор 
стручног рада и помоћ-
ник Миленку Вулети.
“Екипу је, као шеф струч-
ног штаба, преузео у авгу-
сту 2022. године, када смо 

били у тежој ситуацији 
него сада и у прошлој се-
зони са екипом остварио 
циљ-опстанак у Првој 
лиги. Лоши резултати на 
почетку ове сезоне су и 
пресудили да донесе ову 
одлуку”, саопштили су из 
ФК “Омарска”.
Додају да се Управни од-
бор, читава екипа и рад-
на заједница захваљују 
Јелисавцу на одговорном 
и преданом раду и што је 
својим искуством помо-
гао да се Клуб, за ове три 

године, подигне на још 
већи ниво.
“Екипу ће у наредним да-
нима водити Саша Кера-
новић и Анандо Крецељ, 
а јавност ће бити благов-
ремено обавијештена о 
даљим одлукама Управ-
ног одбора”, закључили 
су из ФК “Омарска”.
Подсјећамо, само дан 
раније, медији су објави-
ли да млади стручњак из 
Србије, Бојан Круљ, више 
није тренер “Рудар-При-
једора”.
Наведено је да је Круљ из 
приватних разлога под-
нио неопозиву оставку 
на мјесто шефа стручног 
штаба “Рудара”. “Рударе” 
оставља на врху прволи-
гашког каравана са 20 бо-
дова из осам утакмица. 
Екипу из града на Сани до 
даљег ће водити Срђан 
Марјановић.

НАКОН “РУДАРА”, И “ОМАРСКА” 
ОСТАЛА БЕЗ ТРЕНЕРА

Златко Јелисавац Бојан Круљ

Текст:  КВ

Синиша Лукић из Бицикли-
стичког клуба “Козара” ос-
војио је друго мјесто и сре-
брну медаљу на Балканском 
првенству у брдском бици-
клизму које је одржано у Ру-
мунији. Из БК “Козара” истичу 
да је ово велики успјех Лукића 
који је истовремено веома 
значајан за овај клуб, али и 
град на Сани.

ЛУКИЋ ОСВОЈИО СРЕБРО НА 
БАЛКАНСКОМ ПРВЕНСТВУ

Текст:  Гордана Каурин

Станко Вујковић изабран 
је за предсједника ЖФК 
„Рудар-Приједор“, а  у 
управи Клуба надају се да 
ће женски фудбал подићи 
на виши ниво. Ненад 
Мејакић, предсједник УО 
ЖФК „Приједор-Прије-
дор“, истакао је да је до-
шло до фузије између ФК 
„Рудар-Приједор“ и ЖФК 
„Приједор“ , те одлуке да 
се овај клуб преименује у 
ЖФК „Рудар-Приједор“.
„На овај корак смо се од-
лучили баш зато што нам 
је ФК ‹Рудар› највише 
помогао. Направили смо 

нови правни субјект, од-
носно ЖФК ‘Рудар-Прије-
дор’ и искрено се надамо 
и вјерујемо да ће дјевојке 
и дјевојчице имати много 
боље услове за рад и тре-
нинге“, рекао је Мејакић.

Станко Вујковић је иста-
као да се нада да ће сви 
заједно и уз заједничке 
напоре подићи женски 
фудбал на много виши 
ниво.

СТАНКО ВУЈКОВИЋ НОВОИЗАБРАНИ 
ПРЕДСЈЕДНИК ЖФК „РУДАР-ПРИЈЕДОР“


